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Abstract (en)
New mixed lanthanum cerium terbium phosphates (LaCeTb phosphates) with improved particle size characteristics, which are more particularly
characterised by the fact that they have a mean particle size of between 1 and 15 microns, preferably between 2 and 6 microns, this being with a
dispersion index lower than 0.5, preferably lower than 0.4. The invention also relates to the resulting phosphors, which have the same particle sizes
and, furthermore, an improved brightness. The phosphates are obtained by precipitation, at a pH which is constant and lower than 2, from a solution
containing soluble rare-earth salts. The corresponding phosphors are obtained by calcining these phosphates with or without flux, under or without a
reducing atmosphere, as appropriate.

Abstract (fr)
L'invention concerne de nouveaux phosphates mixtes de lanthane, cérium et terbium (phosphates de "LaCeTb") à caractéristiques granulométriques
améliorées et qui sont plus particulièrement caractérisés par le fait qu'ils présentent une taille moyenne de particules comprise entre 1 et 15 microns,
de préférence comprise entre 2 et 6 microns, et ceci avec un indice de dispersion inférieur à 0,5, de préférence inférieur à 0,4. Elle concerne
également les luminophores résultants, qui présentent les mêmes granulométries et, en outre, une brillance améliorée. Les phosphates sont
obtenus par précipitation à pH constant et inférieur à 2, à partir d'une solution contenant des sels solubles des terres rares. Les luminophores
correspondants sont obtenus par calcination, avec ou sans flux, sous ou sans atmosphère réductrice selon les cas, de ces phosphates.
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